
PROTOKÓŁ NR 18-15/2007 
 

    z posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska, 
które odbyło się  27 listopada 2007r., w Nowym Ratuszu przy ul. Wały 

Jagiellońskie 1, w sali nr 2069 (Sala Herbowa) 
 
 
Posiedzenie komisja rozpoczęła o godz. 12:00 w Nowym Ratuszu. 
 
Obecność: 
Posiedzenie komisja odbyła w 5-osobowym składzie, wg załączonej listy 

obecności – załącznik nr 1, czyli było quorum do podejmowania prawomocnych 
decyzji. 

Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 
do protokołu.  

 
Jacek W. Teodorczyk – przewodniczący komisji powitał wszystkich 

obecnych, następnie zaproponował następujący porządek obrad: 
1. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu miasta Gdańska na 2007 rok – druk nr 458 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 
Gdańska na 2008 rok – druk nr 456 

 
3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Miasta 

Gdańska w sprawie utworzenia Ośrodka Terapii Dzieci i Młodzieży z 
Rodzin Alkoholowych Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 
Gdańsku- druk nr 446  
 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta 
Gdańska w sprawie zatwierdzenia Regulaminu działalności Rady 
Społecznej Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Ośrodka Terapii 
Dzieci i Młodzieży z Rodzin Alkoholowych- druk nr 447 
 

5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Miasta 
Gdańska w sprawie utworzenia Gdańskiego Centrum Profilaktyki 
Uzależnień od Alkoholu Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 
Gdańsku – druk nr 445 
 

6. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr V/44/06 Rady 
Miasta Gdańska z dnia 21 grudnia 2006 r. w sprawie przyjęcia: 
„Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Gdańsku na 2007 rok” – druk nr 448 
 



7. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji programu 
naprawczego Domu Integracyjno – Rodzinnego w Gdańsku, ul. Jaśkowa 
Dolina 69 – druk nr 424 

 
8.  Informacja na temat przystosowania żłobków do Rozporządzenia Ministra 

Zdrowia z dnia 10 listopada 2006 roku w sprawie wymagań, jakim 
powinny odpowiadać pod względem fachowym i sanitarnym, 
pomieszczenia i urządzenia zakładu opieki zdrowotnej (Dz.U. Nr 273 poz. 
1568)  
 

9. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Rodzinnego Domu 
Dziecka Nr 3 z siedzibą w Gdańsku przy ul. Lutniowej 30 – druk nr 443 
 

10. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXII/651/04 
Rady Miasta Gdańska z dnia 25 marca 2004r. w sprawie zasad 
wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Miasta Gdańska oraz zasad udzielania pomocy w wynajęciu takich 
lokali w zasobach Towarzystw Budownictwa Społecznego –druk nr 439 
 

11. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta 
Gdańska Nr XXIX/936/04 z dnia 28 października 2004 roku w sprawie 
ustalenia zasad taryfowych oraz cen za przejazdy środkami gminnego 
transportu zbiorowego – druk nr 438 z autopoprawką 
 

12. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji 
programu naprawczego Młodzieżowego Ośrodka Readaptacji Społecznej w 
Gdańsku, ul. Leczkowa 1a – druk nr 425 

 
13. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Powiatowemu 

Urzędowi Pracy w Gdańsku – druk nr 426 
 

14. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejskiego 
programu „Wsparcie dla aktywnie poszukujących pracy na lata 2008-
2010” druk nr 428 
 

15. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia najniższego 
wynagrodzenia zasadniczego w pierwszej kategorii zaszeregowania oraz 
wartości jednego punktu w złotych w tabeli punktowych rozpiętości dla 
poszczególnych kategorii zaszeregowania dla Powiatowego Urzędu Pracy w 
Gdańsku – druk nr 427  
 

16. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejskiego 
programu promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku pracy 
na lata 2008-2010 – druk nr 449 

 
17. Informacja na temat etapu Likwidacji Izby Wytrzeźwień 



 
18. Inwestycje i remonty w przychodniach służby zdrowia – określenie 

potrzeb i ocena realizacji 
 

 
19.   Raport przygotowania do zimy w zakresie pomocy społecznej 

 
20.  Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja 

 
 
Za tak zaproponowanym porządkiem głosowano jednogłośnie.  
 
 
 

     PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu miasta Gdańska na 2007 rok – druk nr 458 
 
 
Pani Teresa Blacharska – Dyrektor Wydziału Finansowego UM 
Zreferowała projekt uchwały w zakresie działania komisji.  

 
Nie było żadnych pytań, przystąpiono do głosowania.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja  po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień  złożonych przez Panią Teresę 
Blacharską – Dyrektor Wydziału Finansowego - jednogłośnie 3 głosami za 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
OPINIA  Nr 18-15/68/59/07 
 
 
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska 
na 2008 rok – druk nr 456 
 
 
Projekt uchwały w zakresie działania komisji został zreferowany kolejno przez: 
- Panią Teresę Balcharską – Dyrektor Wydziału Finansowego,  
- Pana Jarosława Formellę – Kierownika Referatu Ekonomicznego w Wydziale 
Spraw Społecznych, 
- Pana Jacka Wilczewskiego – Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Gdańsku, 
- Pana Tadeusza Michałowskiego – Głównego Księgowego Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Gdańsku 
 



Po dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja  po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień  złożonych przez  
- Panią Teresę Blacharską – Dyrektor Wydziału Finansowego,  
- Pana Jarosława Formellę – Kierownika Referatu Ekonomicznego w Wydziale 
Spraw Społecznych, 
- Pana Jacka Wilczewskiego – Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Gdańsku, 
- Pana Tadeusza Michałowskiego – Głównego Księgowego Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Gdańsku 
 
Jednogłośnie 3 głosami za pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w 
zakresie działania komisji wraz z wnioskami.  
OPINIA  Nr 18-15/67/58/07 
 
 
 
     PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Miasta 
Gdańska w sprawie utworzenia Ośrodka Terapii Dzieci i Młodzieży z Rodzin 
Alkoholowych Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Gdańsku- druk nr 446  
 
Pan Jarosław Formella - Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale 
Spraw Społecznych UM 
Zreferował projekt uchwały.  
 
Nie było żadnych pytań, przystąpiono do głosowania.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja  po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień  złożonych przez Pana 
Jarosława Formellę – Kierownika Referatu Ekonomicznego w Wydziale Spraw 
Społecznych UM   - jednogłośnie 3 głosami za pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.   
OPINIA  Nr 18-15/69/60/07 
 
 
 
     PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Gdańska 
w sprawie zatwierdzenia Regulaminu działalności Rady Społecznej Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej Ośrodka Terapii Dzieci i Młodzieży z Rodzin 
Alkoholowych- druk nr 447 
 



Pan Jarosław Formella - Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale 
Spraw Społecznych UM 
Zreferował projekt uchwały.  
 
Nie było żadnych pytań, przystąpiono do głosowania.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja  po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień  złożonych przez Pana 
Jarosława Formellę – Kierownika Referatu Ekonomicznego w Wydziale Spraw 
Społecznych UM  - jednogłośnie 3 głosami za pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.   
OPINIA  Nr 18-15/70/61/07 
 
 
     
     PUNKT 5 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Miasta 
Gdańska w sprawie utworzenia Gdańskiego Centrum Profilaktyki Uzależnień od 
Alkoholu Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Gdańsku – druk nr 445 
 
 
Pan Jarosław Formella – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale Spraw 
Społecznych UM 
Zreferował projekt uchwały.  
 
Nie było żadnych pytań, przystąpiono do głosowania.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja  po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień  złożonych przez Pana 
Jarosława Formellę – Kierownika Referatu Ekonomicznego w Wydziale Spraw 
Społecznych UM     - jednogłośnie 3 głosami za pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.   
OPINIA  Nr 18-15/71/62/07 
 
 
 
     PUNKT 6 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr V/44/06 Rady Miasta 
Gdańska z dnia 21 grudnia 2006 r. w sprawie przyjęcia: „Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gdańsku na 2007 
rok” – druk nr 448 
 
Pan Jarosław Formella – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale Spraw 
Społecznych UM 



Zreferował projekt uchwały.  
 
Przystąpiono do głosowania.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja  po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień  złożonych przez Pana 
Jarosława Formellę – Kierownika Referatu Ekonomicznego w Wydziale Spraw 
Społecznych UM  - jednogłośnie 3 głosami za pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.   
 
 
     PUNKT 7 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji programu 
naprawczego Domu Integracyjno – Rodzinnego w Gdańsku, ul. Jaśkowa Dolina 
69 – druk nr 424 
 
Pani Danuta Podogrodzka- Lost – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Gdańsku 
Zreferowała projekt uchwały.  
  
Pan Jacek W. Teodorczyk – Przewodniczący Komisji 
Czy są również przewidziane jakieś zmiany kadrowe? 
 
Pani Danuta Podogrodzka- Lost – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Gdańsku 
Przewidywane jest zwiększenie kadrowe na mieszkanie dla usamodzielniających się 
wychowanków.  
 
Pani Maria Krzaklewska – członek komisji 
W punkcie „szacunkowe koszty” jest takie zdanie, że projekt wykonawczy, 
wielobranżowy mieszkania koszt 40 tys. zł., dlaczego to jest tak wysoka kwota? 
 
Pan Paweł Żmuda-Trzebiatowski – przedstawiciel Dyrekcji Rozbudowy Miasta 
Gdańska  
W roku bieżącym zostały zabezpieczone środki na przygotowanie koncepcji 
architektonicznej. To jest kwota 20 tys. zł. Ta kwota to jest koszt szacunkowy, z uwagi 
na lokal, który nam wskazano wydawało mi się, że będą wysokie koszty wykonania 
tego projektu. Później okazało się, że te koszty mogą być niższe. Takie było założenie 
i jeśli rzeczywiście było niższe to z korzyścią dla budżetu.  
 
Pani Anna Połetek – członek komisji 
Czy w drodze bezprzetargowej będą wybierani projektanci? 
 
Pan Paweł Żmuda-Trzebiatowski – przedstawiciel Dyrekcji Rozbudowy Miasta 
Gdańska  
DRMG odpowiada za realizację tego typu zadań i według określonych procedur.  



 
Pan Jerzy Chołuj – Przedstawiciel DRMG 
Tak niskie kwoty podlegają zleceniom poza ustawą do 14 tys. euro. Wybieramy ofertę 
dwóch, trzech projektantów i jest to na zasadzie konkurencji rynkowej.  
 
Nie było więcej pytań. Przystąpiono do głosowania.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
 Komisja  po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień  złożonych przez Panią Danutę 
Podogrodzką- Lost – Zastępcę Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Gdańsku     - jednogłośnie 4 głosami za pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.   
OPINIA  Nr 18-15/73/64/07 
 
      
     PUNKT 8 
Informacja na temat przystosowania żłobków do Rozporządzenia Ministra 
Zdrowia z dnia 10 listopada 2006 roku w sprawie wymagań, jakim powinny 
odpowiadać pod względem fachowym i sanitarnym, pomieszczenia i urządzenia 
zakładu opieki zdrowotnej (Dz.U. Nr 273 poz. 1568)  
 
 
Pani Krystyna Konieczny – Dyrektor Gdańskiego Zespołu Żłobków 
Zaledwie rok minął od wprowadzenia tego rozporządzenia. Dotyczy ono ZOZów 
ponieważ żłobki są zakładami opieki zdrowotnej. Mamy na terenie Gdańska 9 
placówek, stan budynków jest bardzo różny. Ok 40  mln. zł według szacunków 
DRMG potrzeba, żeby dostosować  te obiekty. Pozyskanie tych środków do końca 
roku 2008 jak mówi rozporządzenie, jest niemożliwe. Niemniej podjęliśmy działania z 
DRMG i Wydziałem Spraw Społecznych. Obecnie 3 żłobki zostały poddane 
przygotowaniom projektów budowlanych ( żłobek na ul. Malczewskiego, żłobek nr 1, 
żłobek nr 7 i żłobek nr 18). Te projekty są na ukończeniu i do końca grudnia będą 
gotowe dwa, na początku stycznia trzeci. Przy obecnym zainteresowaniu, bo mamy 
530 miejsc a oczekujących przeszło 600, zamknięcie chociażby jednego żłobka 
spowodowałoby wielką kolizję.  Rozpoczęto tez działania w kierunku budowy nowego 
żłobka na Oruni Górnej. Wykonanie takiego żłobka wstępnie oszacowana jest na ok. 5 
mln. zł. W tej chwili mamy więc 3 projekty na ukończeniu, żadnych pieniędzy na 
modernizację. Jesteśmy teraz w takiej sytuacji, z 9 placówek 3 placówki mają gotowe 
projekty i nie ma środków na realizacje, projekty będą ważne 2 lata. Mamy lokalizacje 
na nowy żłobek i mamy pieniądze na koncepcję użytkową. Nie jesteśmy w stanie 
zrealizować więcej w przyszłym roku niż jeden żłobek w całości. Jest również kwestia 
środków finansowych, które w WPI nie są zabezpieczone na ten cel. po wielokrotnych 
spotkaniach z WSS i DRMG chcielibyśmy prosić państwa o interwencję w ewentualną 
zmianę przepisów. My, te projekty wykonawcze mamy już gotowe.  
 
Pan Jacek W. Teodorczyk – Przewodniczący komisji 



Jeśli dobrze zrozumiałem, to gdyby znalazłyby się pieniądze to i tak nie da się 
wszystkiego nadrobić.  Pani prosi o zmianę na szczeblu centralnym bo chodzi o 
zmianę rozporządzenia.  
 
Pani Krystyna Konieczny – Dyrektor Gdańskiego Zespołu Żłobków 
Żłobki są klasyfikowane do ZOZów a my przecież opiekujemy się dziećmi zdrowymi. 
. na pewno powinno być czysto, bezpiecznie ale na pewno nie musi być jak na Sali 
szpitalnej. Tak więc zakres prac może być zmniejszony w stosunku do żłobków a 
termin wydłużony. Nasza prośba to zawnioskowanie o zabezpieczenie środków na 
realizacje tych projektów, które zostały wykonane czyli na przestrzeni 3 lat 
zmodernizowanie 3 obiektów.   
 
Komisja przystąpiła do głosowania nad wnioskiem: 
aby pozyskane w 2008 roku wolne środki w kwocie 5 mln zł, przeznaczyć na 
przystosowanie żłobków nr 1, nr 7 i nr 18 (m.in. ocieplanie ścian, modernizacja 
węzłów cieplnych, instalacji ogrzewczych) do Rozporządzenia Ministra 
Zdrowia z dnia 10 listopada 2006 roku w sprawie wymagań, jakim powinny 
odpowiadać pod względem fachowym i sanitarnym, pomieszczenia i urządzenia 
zakładu opieki zdrowotnej (Dz.U. Nr 273 poz. 1568), 
 
Powyższy wniosek przegłosowano jednogłośnie.  
 
 
 
     PUNKT 9 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Rodzinnego Domu Dziecka 
Nr 3 z siedzibą w Gdańsku przy ul. Lutniowej 30 – druk nr 443 
 
Pani Danuta Podogrodzka- Lost – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Gdańsku 
Zreferowała projekt uchwały.  
 
Przystąpiono do głosowania.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja  po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień  złożonych przez Panią Danutę 
Podogrodzką- Lost – Zastępcę Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Gdańsku     - jednogłośnie 3 głosami za pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.   
OPINIA  Nr 18-15/74/65/07 
 
 
     PUNKT 10 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXII/651/04 Rady 
Miasta Gdańska z dnia 25 marca 2004r. w sprawie zasad wynajmowania lokali 



mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta Gdańska 
oraz zasad udzielania pomocy w wynajęciu takich lokali w zasobach Towarzystw 
Budownictwa Społecznego –druk nr 439 
 
 
Pan Dimitris Skuras- Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej UM 
Zreferował projekt uchwały.  
 
Następnie dyskutowano na temat prawa do lokalu dla osób przebywających w 
zakładach penitencjarnych.   
      
Przystąpiono do głosowania. 
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja  po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień  złożonych przez Pana 
Dimitrisa Skurasa- Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej UM     - 
jednogłośnie 3  głosami za pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
OPINIA  Nr 18-15/75/66/07 
 
 
 
     PUNKT 11 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska Nr 
XXIX/936/04 z dnia 28 października 2004 roku w sprawie ustalenia zasad 
taryfowych oraz cen za przejazdy środkami gminnego transportu zbiorowego – 
druk nr 438 z autopoprawką 
 
 
Pan Dimitris Skuras- Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej UM 
Zreferował projekt uchwały.  
 
Pan Jacek W. Teodorczyk – Przewodniczący komisji 
Mam wątpliwości co do zlikwidowania biletów 10-cio  minutowych i wprowadzenia 
15 minutowych za 2 zł, bo jest wielu mieszkańców, którym wystarczał bilet 10 
minutowy a teraz będą musieli zapłacić więcej. Jak pan dyrektor się do tego 
ustosunkuje? 
 
Pan Dimitris Skuras- Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej UM 
Nie jest tajemnicą, że rachunek ekonomiczny dla usług sporadycznych jest dużo 
wyższy niż dla usług hurtowych, podobne relacje mają również przewozy na biletach 
okresowych gdzie kontraktuje się od razu długi okres przewozów i na relacjach 
jednorazowych gdzie ta relacja musi być z natury rzeczy droższa. To jest ten czynnik 
ekonomiczny, natomiast z punktu widzenia czynnika społecznego wygląda to w ten 
sposób, że  poprzez zmianę tej struktury dochodów próbujemy skłonić naszych 
pasażerów do planowania podróży. Jeżeli mówimy o mieszkańcach Gdańska, którzy 
bardzo często korzystają ze środków komunikacji miejskiej są zmuszeni do 



planowania podróży, żeby im się opłaciło, natomiast jeśli chodzi o osoby, które 
sporadycznie korzystają z komunikacji miejskiej to ich ta podwyżka nie za bardzo 
dotknie. Pierwotnie nie zakładaliśmy przedłużenia czasu podróży biletu 10–cio 
minutowego, jednak z późniejszych  analiz doszliśmy do wniosku, ze w układzie 
realizacji przewozów biletów jednorazowych lepiej będzie dla klientów, jeżeli ta 
struktura się zmieni.  
 
Pan Jacek W. Teodorczyk – Przewodniczący komisji 
Zgadzam się z tymi uzasadnieniami ale nie zmienia to faktu, że podróżni zostali 
zmuszeni do większych opłat. Jestem przeciwny wprowadzaniu dodatkowych 
obciążeń finansowych dla mieszkańców, bo i tak bilety nie są tanie.  
 
Pan Dimitris Skuras- Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej UM 
Gdańsk jest jednym z najtańszych miast jeśli chodzi o bilety dziesięciominutowe. A po 
drugie obniżamy ceny biletów okresowych we wszystkich kategoriach.  
  
Pani Anna Połetek – członek komisji 
Zgadzam się tutaj z panem przewodniczącym, bo dla wielu rodzin kupienie biletu 
miesięcznego jest prawie niewykonalne dlatego te osoby odczują podwyżkę 
najbardziej bo to właśnie one korzystają najczęściej z tych dziesięciominutowych 
biletów.  
 
Pan Dimitris Skuras- Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej UM 
Proponowane przez nas zmiany to jest pierwszy krok, ta reforma jest dużo szersza. 
Również w Gdyni najtańszy bilet kosztuje 2 zł.  
 
Pan Marcin Skwierawski – Wiceprzewodniczący komisji 
Kiedy w końcu powstanie jednorazowy bilet metropolitalny? 
 
Pan Dimitris Skuras- Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej UM 
Taki bilet wejdzie prawdopodobnie w roku 2009.  
 
Pan Jacek W. Teodorczyk – Przewodniczący komisji 
Chciałbym zaproponować poprawkę do projektu uchwały aby w § 1 dodać punkt nr 
3, który otrzymuje brzmienie: 

• „W § 8 ustęp 1, punkt 1 – wykreśla się”. 
• W § 8, ustęp 1, punkt 6 otrzymuje nowe brzmienie: „Osoby, które 

ukończyły 65 lat życia – na podstawie dokumentu stwierdzającego 
tożsamość i wiek osoby”. 

  
Uzasadniając tym, że radni powinni ponosić koszty przejazdu środkami komunikacji 
miejskiej gdyż otrzymują diety, które pokrywają m.in. te wydatki poza tym jest to krok 
w kierunku likwidacji przywilejów władzy.  
 
Przystąpiono do głosowania nad zaproponowaną poprawką.  
 



Wyniki głosowania: 2 głosy za przy jednym wstrzymującym się, 0 głosów przeciw.  
 
Następnie głosowano nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały. 
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja  po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień  złożonych przez Pana 
Dimitrisa Skurasa- Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej UM – 
stosunkiem głosów 1 za, 2 przeciw, 0 wstrzymujących się negatywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.   
OPINIA  Nr 18-15/76/67/07 
 
 
 
     PUNKT 12 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji programu 
naprawczego Młodzieżowego Ośrodka Readaptacji Społecznej w Gdańsku, ul. 
Leczkowa 1a – druk nr 425 
 
 
Pani Danuta Podogrodzka – Lost – zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Gdańsku 
Zreferowała projekt uchwały.  
 
Nie było pytań, przystąpiono do głosowania. 
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja  po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień  złożonych przez Panią Danutę 
Podogrodzką- Lost – Zastępcę Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Gdańsku    - jednogłośnie 4 głosami za pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.   
OPINIA  Nr 18-15/77/68/07 
 
 
     PUNKT 13 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Powiatowemu 
Urzędowi Pracy w Gdańsku – druk nr 426 
 
Pan Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku 
Zreferował projekt uchwały.  
 
Nie było żadnych pytań, przystąpiono do głosowania.  
 
USTALENIA KOMISJI: 



Komisja  po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień  złożonych przez Pana Rolanda 
Budnika – Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku     - jednogłośnie 3 
głosami za pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
 OPINIA  Nr 18-15/78/69/07 
  
 
     PUNKT 14 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejskiego programu 
„Wsparcie dla aktywnie poszukujących pracy na lata 2008-2010” druk nr 428 
 
Pan Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku 
Zreferował projekt uchwały.  
 
Nie było żadnych pytań, przystąpiono do głosowania.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja  po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień  złożonych przez Pana Rolanda 
Budnika – Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku     - jednogłośnie 3 
głosami za pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
OPINIA  Nr 18-15/79/70/07 
 
 
     PUNKT 15 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia 
zasadniczego w pierwszej kategorii zaszeregowania oraz wartości jednego punktu 
w złotych w tabeli punktowych rozpiętości dla poszczególnych kategorii 
zaszeregowania dla Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku – druk nr 427 
 
Pan Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku 
Zreferował projekt uchwały.  
 
Nie było żadnych pytań, przystąpiono do głosowania.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja  po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień  złożonych przez Pana Rolanda 
Budnika – Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku     - stosunkiem 
głosów 3 głosami za, przy 1 wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.   
OPINIA  Nr 18-15/80/71/07 
 
 
 
 



     PUNKT 16 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejskiego programu 
promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2008-2010 
– druk nr 449 
 
 
Pan Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku 
Zreferował projekt uchwały.  
 
Nie było żadnych pytań, przystąpiono do głosowania.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja  po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień  złożonych przez Pana Rolanda 
Budnika – Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku - jednogłośnie  
głosami za pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
OPINIA  Nr 18-15/81/72/07 
 
 
     PUNKT 17 
Informacja na temat etapu Likwidacji Izby Wytrzeźwień 
 
Pan Jarosław Formella - Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale 
Spraw Społecznych 
Od września rozpoczął się proces likwidacji Izby Wytrzeźwień w Gdańsku. Został on 
podzielony na dwa etapy, etap realizacji w 2007 r. i etap realizacji w 2008 ( styczeń, 
luty) z przekazaniem majątku nowej organizacji. Od momentu rozpoczęcia likwidacji 
podjęto następujące czynności: zgłoszono fakt rozpoczęcia likwidacji do 
odpowiednich instytucji, powołano komisję inwentaryzacyjną, od 1 października, 
zakończenie tej inwentaryzacji do końca listopada b.r. Dokonano wypowiedzenia 
umów o prace pracowników, tych, którzy mieli 3 miesięczne wypowiedzenie, takich 
osób było 26. to się dokonało do 30 września 2007r., 1 osoba miała 1 miesięczne 
wypowiedzenie do 30 listopada, dwutygodniowe wypowiedzenie dla 4 osób do 13 
grudnia.  
 
Pan Jacek W. Teodorczyk – przewodniczący komisji 
Bardzo mi leży na sercu los pracowników likwidowanej Izby, a szczególnie 
wykorzystanie ich kompetencji do pracy na rzecz miasta. Podkreślam to na każdej 
komisji, żeby nie zmarnować wykwalifikowanej kadry. Dlatego pozwoliłem sobie 
zaprosić przedstawicieli Izby oraz panią likwidator aby skonfrontować obie strony.  
 
 
Pan Jarosław Formella - Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale 
Spraw Społecznych 



We wniosku złożonym do WSS w ofercie pojawiła się propozycja zatrudnienia 
pracowników Izby Wytrzeźwień i jest to w granicach 50% pracowników 
bezpośrednich bez pracowników administracyjnych.  
 
 
Pan Wojciech Łukaszewicz-Moskal – przedstawiciel Izby Wytrzeźwień 
Czy dotarła do lista pracowników chętnych do kontynuowania pracy w nowym 
podmiocie? Ja mam przed sobą tę listę i została skierowana do stosownego organu 
urzędu Miasta.  
 
Pan Jarosław Formella - Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale 
Spraw Społecznych 
Na spotkaniach z państwem zostały uzgodnione pewne założenia. Zgodnie z tymi 
założeniami z chwilą wyboru kontrahenta , który będzie prowadził nową jednostkę 
będzie z państwem prowadził negocjację. 
 
Pan Wojciech Łukaszewicz-Moskal – przedstawiciel Izby Wytrzeźwień 
Chciałem podkreślić, że na chwilę obecną do kontynuowania zatrudnienia jest 
chętnych 29 pracowników Izby. Na ostatnim posiedzeniu komisji pani Katarzyna Hall 
zapewniała, że wszyscy chętni z likwidowanej izby otrzymają pracę w nowym 
podmiocie. Tymczasem jest tu mowa o połowie pracowników.  
 
Pan Jarosław Formella - Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale 
Spraw Społecznych 
My się wcale z tego nie wycofujemy, jak najbardziej jest to podtrzymywane, ale nie 
można przewidzieć, dlatego nie określaliśmy dokładnie liczby zatrudnionych 
pracowników. Racjonalnie rzecz biorąc juz na samym wstępie nie zakładaliśmy, że to 
będzie 90% załogi bo to jest nie możliwe przy tego typu przekształceniu. Jesteśmy 
cały czas do państwa dyspozycji. Na razie jesteśmy ograniczeni tylko tym faktem, że 
nie mamy zatwierdzonej oferty i kontrahent nie może jeszcze przedstawić konkretnych 
warunków.   
 
Pani Anna Połetek – członek komisji 
To jest zrozumiałe, że ci wszyscy ludzie martwią się o swoje zatrudnienie i proszę o 
dotrzymywanie składanych wcześniej obietnic a nie wymijać się od 
odpowiedzialności, że nowy kontrahent może będzie chciał zatrudnić a może nie. 
 
 
Pan Wojciech Łukaszewicz-Moskal – przedstawiciel Izby Wytrzeźwień 
Powodem naszej tutaj obecności jest kwestia budżetu, jest zawierany pewien model 
operacji. Z jednej strony chodzi o pracowników bo musi być odpowiednia ilość, żeby 
zatrudnić w bardzo specyficznych warunkach pracy. Druga kwestia w elementach 
właściwych tego nowego podmiotu jest parę spraw, które wymagałyby pewnej 
naprawy, tak żeby były elementami konkursu. Są to koszta, które trzeba ponieść w 
kwestii modernizacji obiektu. Czy przewidziane są możliwości zwiększenia tego 
budżetu albo możliwości dotacji?  



 
Pan Jarosław Formella - Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale 
Spraw Społecznych 
Wydaje mi się, że należy poczekać bo skoro podmiot, który złożył ofertę i zdecydował 
się na realizację tego zadania to jest świadomy tego, że może podjąć to zadanie i je 
realizować. Tutaj wszelkie kwestie dalszej realizacji i uzgodnienia to jeżeli będzie pan 
w tej grupie pracowników to podmiot to uzgodni, a w kwestii dalszego działania jeżeli 
będzie jakakolwiek potrzeba będzie współdziałał z nami. Nie negowałbym więc na 
samym początku tego, że pomysł jest narażony na porażkę.  
 
Jerzy Konarski – pracownik Izby Wytrzeźwień (kierownik zmiany) 
Zbliża się koniec listopada  i konkurs został wyłoniony, prosimy, żeby nie informować 
nas na końcu o wszelkich decyzjach, bo jesteśmy słabo doinformowani i o niektórych 
rzeczach dowiedzieliśmy się z prasy.  
 
Pan Jarosław Formella - Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale 
Spraw Społecznych 
Nastąpiło tu chyba jakieś niezrozumienie bo w sierpniu odbyło się spotkanie z 
udziałem wszystkich pracowników, gdzie można było się pytać o wszystko. Poza tym  
jesteśmy sąsiadami więc nie widzę problemu, żeby przyjść do Wydziału i zasięgnąć 
wszelkich informacji.  
 
Pan Jacek W. Teodorczyk – przewodniczący komisji 
Zachęcam państwa do współpracy ze sobą. Czytałem w warunkach konkursowych, że 
podmiot, który wygrał ofertę będzie opierał się na zatrudnieniu tejże kadry i tam nie 
ma wymienionej liczby 50%. Chciałbym udzielić głosu pani koordynator ds. osób 
nieubezpieczonych w Szpitalu Wojewódzkim.  
 
Pani Ewa Bełdowska – koordynator ds. osób nieubezpieczonych, Pomorskie 
Centrum Traumatologii 
Obawialiśmy się, że po zlikwidowaniu Izby Wytrzeźwień ci ludzie będą przychodzić 
do nas ale słyszę, że będzie inna placówka i jeżeli będzie spełniała podobną rolę to 
mnie to satysfakcjonuje. Nie byliśmy bowiem odpowiednio przygotowani do 
przyjmowania dodatkowych osób, brakowałoby pomieszczeń, kadry do obsłużenia 
pacjentów. Teraz jesteśmy spokojni.  
 
 
 Pan Jacek W. Teodorczyk – przewodniczący komisji 
Nasza komisja jest bardzo zainteresowana tą sprawą i będziemy ją nadzorować i 
śledzić jej przebieg. Prosze jeszcze o krótki komentarz panią likwidator Bogumiłę 
Stolz 
 
Pani Bogumiła Stolz – likwidator Izby Wytrzeźwień 
Dopiero na tym posiedzeniu dowiedziałam się o sporządzonej liście pracowników 
chętnych do podjęcia pracy. A wystarczyło ja przynieść od razu do nas z prośba o 



przekazanie jej do Wydziału Spraw Społecznych i nie byłoby żadnego problemu. 
Proszę o kontakt z nami, jesteśmy otwarci do współpracy.  
 
Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Gdańsku 
W duchu tego konsensusu, który się zarysował ja tylko ze swojej strony chciałbym 
powiedzieć, że my jako pomoc społeczna cieszymy się, że w ofercie pogotowia 
socjalnego znajduje się mnóstwo nowych instrumentów adresowanych przede 
wszystkim do tych najbardziej poszkodowanych mieszkańców Gdańska, dla osób 
bezdomnych.  
 
Nie było więcej głosów w dyskusji, temat zakończono, przystąpiono do kolejnego 
punktu posiedzenia.  
 
 
 
     PUNKT 18 
Inwestycje i remonty w przychodniach służby zdrowia – określenie potrzeb i 
ocena realizacji 
 
Pan Paweł Żmuda- Trzebiatowski – przedstawiciel Dyrekcji Rozbudowy Miasta 
Gdańska 
W bieżącym roku wydatkowaliśmy środki finansowe w granicach ok. 420 tys. na 
wymianę dźwigów w przychodni Jesionowej w Gdańsku. Roboty już zostały 
zakończone, dźwigi juz zostały wymienione.  Jeszcze w tym roku została zakończona 
sukcesem realizacja przychodni przy ul. Mickiewicza. To był ogromny wysiłek ale 
został zrealizowany dla dobra społeczności w bieżącym roku przygotowujemy 
dokumentację na przystosowanie obiektów dla osób niepełnosprawnych w przychodni 
przy ul. Jesionowej. Mamy przygotowana dokumentację na wymianę dźwigów w 
przychodni Nowy Port. W załączniku nr 4 do WPI jest uwzględniona przychodnia 
przy ul. Chałubińskiego. W tym projekcie budżetu na 2008 nie ma środków 
przewidziany na wymianę dźwigów w przychodni Nowy Port. Pozwolenie na budowę, 
które zostanie wydane skończy się 9 listopada 2008 roku. Jeżeli nie będzie wymiany 
dźwigów będziemy musieli od nowa wykonywać dokumentację i zdobywać 
pozwolenia na budowę. Nie ma żadnych środków na przychodnie przy ul Jesionowej i 
na przychodnię przy ul Chałubińskiego. Uważam za zasadne wniesienie przez komisję 
wniosku o wprowadzenie poprawki do budżetu na 2008 rok.  
 
W związku z powyższym komisja zaproponowała następujący wniosek: 
aby pozyskane w 2008 roku wolne środki w kwocie 1,5 mln zł, przeznaczyć na 
dostosowanie do potrzeb osób niepełnosprawnych następujących przychodni:  

• przy ul. Jesionowej 5, 
• przy ul. Chałubińskiego 23, 
• przy ul. Oliwskiej 62 

 
Wniosek przegłosowano jednogłośnie. 



 
     PUNKT 19 
Raport przygotowania do zimy w zakresie pomocy społecznej 
 
Członkom komisji zostały rozdane materiały z opracowaniem tematu. 
 
Pani Ewa Zając – Kierownik Referatu ds. Osób Bezdomnych w Miejskim 
Ośrodku Pomocy Społecznej w Gdańsku 
Przedstawiła temat. Szczegółowe opracowanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
 
Nie było żadnych pytań, przystąpiono więc do ostatniego punktu posiedzenia. 
 
 
 
     PUNKT 20 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja 
 
Nie było wolnych wniosków, przewodniczący komisji zapoznał radnych z 
korespondencją, po czym posiedzenie zakończono.  
 
 
 
 
 
       Przewodniczący Komisji 
      Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia 
 
       Jacek W. Teodorczyk  
Protokołowała 
Monika Konwerska 
 
 


